
P R O T O K Ó Ł 
 

z  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i  BudŜetu 
    z dnia  26 sierpnia  2009r. 
 

 

 W zebraniu   uczestniczyli członkowie Komisji  wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w zebraniu  uczestniczyli:  Przewodniczący  Rady Gminy p. Marek Patkowski ,  

Przewodniczący Komisji stałych Rady Gminy,  Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk,  

Skarbnik Gminy p. Teresa Maksymiuk 

 

 Przewodniczący Komisji  radny Grzegorz Domański otworzył zebranie witając 

wszystkich przybyłych. 

Poinformował, iŜ tematem spotkania  jest  :  

1/ Omówienie wykonania budŜetu gminy za I półrocze  2009r. 

2/ zmiany budŜetu gminy na 2009r. 

 

Ad.1. Skarbnik Gminy – omówiła Informację z  realizacji budŜetu gminy za I półrocze 2009r. 

W trakcie omawiania odpowiadano na zadawane pytania. 

Pan Jan Borowik  zapytał o  umorzenia  podatku od nieruchomości. 

Pan Wójt poprosił pracownika  podatków  , który udzielił informacji odnośnie umorzeń 

podatku od nieruchomości w I półroczu 2009r. 

Omawiając dz. 750 p. Krupska zapytała – co to jest ta prenumerata dla radnych? 

Pan Wójt – jest to prenumerata z ODR. Doradztwo rolnicze – czy radni otrzymują to  

czasopismo? Jeśli Pani nie otrzymują to uzgodnimy to z p. Kowalczukiem. 

Przy omawianiu wydatków w dz. 754 zatrzymano się przy kwocie 1 357,67 zł. / p. Krupska 

nawiązała do wykonania ławek występują 2 razy – P. Skarbnik wyjaśniła, Ŝe zapis  zakupy 

artykułów gospodarczych do wykonania pomieszczeń gospodarczych i ławek dotyczy zakupu 

wkrętów, gwoździ … 

W dziale 801 – oświata – omawiając wykonanie § 2590 dotacja dla  szkół publicznych, 

Skarbnik nadmieniła o  brakach jakie wystąpią, ze względu  na zwiększoną liczbę uczniów w 

Brzozowym Kącie, oraz wydane decyzja Wójta Gminy na 4 uczniów z niepełnosprawnością 

jak równieŜ zwiększenie środków z kapitału ludzkiego o prawie 25 tys. zł. 

Braki orientacyjnie sięgną kwoty ok. 65 tys. zł. dokładnie zostanie to przeliczone we wrześniu 

po otrzymaniu od szkół informacji o liczbie  uczniów. 

Obecnie na sesji w dniu 31.08.br. zostaną / jest propozycja/  zabrać z  doŜywiania kwotę 7 tys. 

zł./ po zabezpieczeniu własnych/  i zwiększenie dotacji. 

Przy Przedszkolu Samorządowym p. Krupska zapytała  za ile został zatrudniony „najtańszy 

pracownik”? 

Pan Wójt z dokumentów, które znajdują się w księgowości oświatowej  poinformował 

szczegółowo o wysokości wynagrodzenia i dodatkach jakie pracownik otrzymuje. 

Przy dokształcaniu nauczycieli p. Krupska  zapytała czy pracownik Przedszkola p. Rakowska 

otrzymała dofinansowanie na dokształcanie? 

Po sprawdzeniu dokumentów p. Struczyk, która została poproszona poinformowała kto z 

pracowników Przedszkola otrzymał dofinansowanie do dokształcania i w jakiej formie. 

Pani Rakowska  nie otrzymała dofinansowania. 

Omawiając oświatę i podwyŜki dla nauczycieli, nadmieniono, Ŝe p. Dyrektor po analizie 

budŜetu szkół powinna wiedzieć o brakach /starać się podwyŜki drugie załatwić z własnych 

środków jednostek/. 



W dziale 900 rozdz. 90004 utrzymanie zieleni p. Krupska zapytała przy umowie zleceniu czy 

osoba zatrudniona na sadziła kwiaty? 

Pan Wójt odpowiedział, Ŝe  pomagała, w umowie jest – utrzymanie czystości i ukwiecenia. 

Całość zagospodarowania terenu wokół ronda wykonała p. Wons, która prowadzi działalność 

gospodarczą. W kwocie 3 tys. zł. „ wykonanie zagospodarowania mieści się zakup krzewów, 

kwiatów i drzewek oraz ich zasadzenie. 

Natomiast w kwocie 207 zł.  – są to koszty zakupu kwiatów  posadzonych przy Urzędzie  

Gminy oraz zakupu siatki na krzewy. 

Przy omawianiu kosztów oświetlenia p. Borowik zapytał kiedy na części  linii dobudowanej 

zapali się światło i czy koniecznie muszą na kaŜdym słupie palić się lampy. 

Pan Wójt odpowiedział, Ŝe od września a  regulacja oświetlenia co do ilości  kosztuje, ale jak 

będzie taka potrzeba to wyłączymy. 

Pan Borowik- obecnie to tak będzie, Ŝe gdzie jest zwarta zabudowa  to będzie się paliła co 

druga lampa natomiast to co dobudowane na 10 domów to na kaŜdym słupie. NaleŜałoby 

podjąć decyzję o wyłączeniu. 

Pan Romaniuk -  jestem za ujednoliceniem oświetlenia ulicznego – jak co druga lampa to 

wszędzie tak. 

Przewodniczący Rady Gminy – są wsie /kolonie wsi/  gdzie lampy palą się na kaŜdym słupie, 

naleŜy dokonać przeglądu i niektóre powyłączać. 

Pani Skarbnik -  nawiązując do kosztów oświetlenia  poinformowała, Ŝe występują braki w 

tym zakresie w granicach 30 tys. zł. Na  sesję przygotowana jest zmiana aby z konserwacji 10 

tys,. zl.  Przenieść na energię dróg i ulic. Energia cały czas droŜeje. 

Pan Wójt – czy sa pytania co do informacji z realizacji budŜetu za I półrocze br. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji zaproponował przyjęcie sprawozdania poprzez głosowanie. 

Na 8 uprawnionych do głosowania: 6 głosowało za , 2 członków Komisji wstrzymało się od 

głosu. 

 

Ad.2.nastepny temat do omówienia to zmiany budŜetu gminy, które przedstawi Pani 

Skarbnik. 

Skarbnik Gminy – w budŜecie gminy naleŜałoby zgodnie z propozycją Pana Wójta dokonać 

następujących zmian: 

1/ na podstawie otrzymanych decyzji  budŜet gminy naleŜy zmniejszyć po stronie dochodów i 

wydatków o kwotę 24 028zł. 

- otrzymano środki z FOGR – 50 tys. zł. 

- otrzymano środki na „ wyprawkę szkolną”-  7 263 zł., 

- otrzymano środki na posiedzenie komisji kwalifikacyjnej – 132 zł., 

-  na utrzymanie GOPS – 2 520 zł., 

- na doŜywianie – 10 430 zł. 

Oraz decyzję  zmniejszające środki : - na zasiłki rodzinne – 107 tys. zł., 

Zwiększającą -  na monitoring -  12 tys. zł., 

- środki na przejazdy  - 627zł. 

Razem  24 028 zł. 

Są to zmiany, które naleŜy wprowadzić. 

Następne zmiany dotyczą przeniesień i zmiany zadań w poszczególnych jednostkach a 

mianowicie Urząd Gminy 

W dziale 600  z kwoty 241 790zł. przeznaczonej na  budowę ulicy Osiedlowej w Komarówce 

Podl. przeznaczyć 200 tys. zł. i utworzyć zadanie inwestycyjne „ budowa drogi Walinna 

Sachalin”, 50 tys. zł. z FOGR jest na ta drogę – razem 250 tys. zł. 



Na § 4170 umowy zlecenia – zabezpieczyć  środki na wykonanie barierki na moście oraz 

wyrównanie kamienia na drodze  9 tys. zł. 

Na § 4270 Planowany remont  drogi Walinna Sachalin wyŜej zmieniony na budowę a środki 

w kwocie 100 tys. zł. przeznaczone na tą drog ę przeznaczyć: 

- 65 tys. zł. na remont drogi Walinna – Brzozowy Kąt 

-50 tys. zł. – remont drogi Przegaliny Małe- Ossowa  , po zdjęciu środków  z innych 

remontów 10 tys. zł. na ten cel/ pozostawienie 15 tys. zł. na remont ul. Osiedlowej i 

Ogrodowej – piaskiem/  dokładając 5 tys. zł. 

W obecnej sytuacji remontu / budowy/ ulicy Osiedlowej wykonać nie moŜna poniewaŜ teren 

nie jest odwodniony. Budowę  tej ulicy naleŜy wykonać dopiero po odwodnieniu terenu. 

W związku z powyŜszym  proponuję skreślenie zadania na ul. Osiedlowa. 

Na same odwodnienie środki nie były planowane . Niezbędne byłyby w kwocie ok. 100 tys. 

zł. na ten cel. 

PoniewaŜ na §  4300 wygospodaruje się ok. 12 tys. zł. zatem naleŜy środki zwiększyć o  

88 tys. zł. 

Z § 4210 moŜna zabrać  2 tys. zł. 

Całość  naleŜy  dodać do budowy i remontu dróg 58 210 zł. 

Propozycja 38 210 z wolnych środków oraz 15 tys. zł. z  oczyszczania miast i wsi . 

W dziale 700 naleŜy zwiększyć § 4170  o kwotę  11 700 zł. / poniewaŜ  prace wykonywane są 

w większości przez osoby fizyczne na umowę – zlecenie. 

Na zakup kostki / Derewiczna/ zabezpieczyć środki 10 tys. zł. oraz energię 2 tys. zł.. 

Z § 4270 zdjąć 13 tys. zł. , pozostanie  44 7020 zł.  – wykonanie na dzisiaj jest 22 981,38 zł. 

Pozostawia się kwotę 200 tys. zł. na remont dachu i rynny  na Domu Nauczyciela 

- z § 4300 z usług zdjąć 8 700 zł.. utworzyć § 4400 na czynsz za wynajem lokali z kwotą 

18 700 zł. 

Na całości dołoŜyć 20 tys. zł. z wolnych środków na remont dachu w dziale 750, 754 i 756  

dokonanie zmian  miedzy rozdziałami i paragrafami. 

W dziale  oświata zwiększyć o 7 tys. zł. dotację dla szkół publicznych Kolembrody 

W 801i 854 przeniesienia  miedzy rozdziałami 

W dziale 900 zdjąć 20 tys. zł. z pozostałych usług które zostaną przeznaczone na drogi. 

W dziale 900 rozdział 90015 z konserwacji przenieść środki na energię  gdzie występują 

braki. 

W GOPS  dokonać zmian między paragrafami. 

Ponadto zdjąć 7 tys.zł. z doŜywiania i przeznaczyć na dotację dla szkół publicznych. 

W szkole podstawowej zmiany miedzy paragrafami oraz z zakupów inwestycyjnych 

/majątkowych/ zdjąć 6 tys. zł. i przeznaczyć na rozdział 80195 monitoring. 

W Przedszkolu zmiany między paragrafami. 

Dokonać podziału rezerwy budŜetowej w kwocie 668 zł. i przeznaczyć na środki własne na 

posiedzenie Komisji  kwalifikacyjnej – 168 zł. oraz w kulturze pozostała działalność – zakupy 

dla KGW w ramach współpracy 500 zł. 

W trakcie omawiania zmian p. Patkowski zapytał  dlaczego zabierane są środki z ulicy 

Osiedlowej – to znaczy, Ŝe ulica ta nie będzie robiona? 

Wójt Gminy – nie – ulica obecnie nie moŜe być robiona poniewaŜ nie jest  odwodnione całe 

osiedle. Po wykonaniu odwodnienia na co planuje się środki, budowa ulicy będzie wykonana. 

W  następnym roku  w budŜecie gminy ujęte zostaną środki na budowę tej ulicy. 

Przewodniczący Komisji – moŜe na remonty ulic starać się o pozyskanie środków.  

Wójt Gminy – pracownik przygotowuje dokumentację na chodnik na ul. Staszica, 

Międzyrzecka i Lubelska. 

Mówiąc o remoncie ulic Osiedlowej i Ogrodowej to w br. wykonamy zabezpieczenie 

piaskiem – kwota 15 tys. zł. 



Pan Romaniuk – wykonywana jest barierka na moście w Walinnie. W Kolembrodach  na 

moście niedawno zrobionej juŜ nie ma.  Tam  naleŜałoby zabezpieczyć to i  wykonać barierkę 

Ponadto jest tam słaba widoczność bo rosną krzaki i drzewa – naleŜałoby to wyciąć. 

Wójt Gminy – trzeba tam podjechać i zobaczyć. Mamy pracowników z Urzędu Pracy to  te 

krzaki mogą wyciąć. 

Pan Ilczuk – jak Pan Wójt zamierza wykonać remont Domu nauczyciela? 

Wójt Gminy – własnymi środkami, poprawić papę i wykonać rynny. 

Pan Ilczuk – czy na remont nie moŜna skorzystać z  kredytu termomodernizacyjnego. 

Wójt Gminy – raczej z własnych środków. 

Jeśli chodzi o remont dachu na budynku Urzędu Gminy to p. Goławki w ubiegłym, tygodniu 

został wezwany do  usunięcia usterek, jeŜeli nie zechce to sprawa pójdzie do Sądu. 

Obecnie jest trochę poprawione i nie cieknie. 

Pan Borowik – zapytam co z  wodociągiem? 

Wójt Gminy – dokonaliśmy poprawek w złoŜonych dokumentach , tyle jest wymogów, 

czekamy na odpowiedź. 

Pan Borowik – dobrze byłoby wykonać w kadencji choć jedno zadanie z pomocą środków 

unijnych. 

Dyskusję  zakończono. 

 

 Propozycję zmian w budŜecie gminy zaakceptowano w głosowaniu: 6 za,  

2 wstrzymało się od głosu. 

 

Pani Joanna Krupska – uwaŜam, Ŝe o posiedzeniach Komisji / wszystkich/ naleŜy wszystkich 

radnych informować podając temat. Być moŜe będzie  niektórymi prawami ktoś z radnych 

zainteresowany. 

 

Przewodniczący  Rady – dobrze, będziemy wszystkich informowali.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano 

 

 Protokolant      Przewodniczący Komisji 

      Teresa Maksymiuk        Grzegorz  Domański 

 


